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رئیسی در مراسم افتتاح فاز 11 میدان پارس جنوبی:

مخالفتی با واردات کالاهای مورد نیاز 
کشور از سوی لنج داران نداریم

سرویس سیاســی- حجت الاسلام رئیسی در 
مراســم افتتاح فاز ۱۱ میدان پارس جنوبی عنوان کرد: 
کار بزرگی که در حوزه نفت و گاز به دست متخصصان 
ایرانی انجام شده کار ماندگاری است، در حوزه پارس 
جنوبی کارهای متعددی انجام شده که هر یک درخور 
تشــکر است اما این کار مشخصه اش این است که در 
زمانی که قرارداد با شــرکت های خارجی توتال بسته 
شده بود و متعهد بودند آن را به نتیجه برسانند، بر خلاف 
تعهد آن را رها کردند که نوعی تحقیر برای متخصصان 
ایرانی بود و متاســفانه آنچنان کاری هم شروع نشده 

بود، اما نشد.
وی افــزود: اراده پولادیــن جوانــان ایرانی و 
متخصصان ما در این میدان افتخارآفرین شد. ویژگی 
مهم این کار این اســت که سکویی از جایی به جایی 
منتقل شــده این سابقه در کشور ما نیست، کار یچیده 
و بزرگی انجام شــده اســت. این کار کاملا به دست 
متخصصان ایرانی به نتیجه رسیده اگر به طریق معمول 
انجام می شــد، ۴ سال بعد باید بهره برداری می شد و ۳ 
سال صرفه جویی در زمان شد. صرفه جویی های مالی 

در این پروژه هم قابل تقدیر است.
رئیس جمهــور با بیان اینکه ایــن کار درآمدزا، 
پیچیده و در راســتای احقاق حق ملت است، گفت: 
دلیل اینکه من آمدم برای تشکر از متخصصان و خانواده 
آنها بود؛ کســانی که گاهی یک ماه زن و بچه را ترک 
می کنند رووی آب می روند باید از خانواده صبورشان 
تشــکر کنم. رمز موفقیت بســیاری از آقایان در انجام 

کارهای بزرگ، خانوادهای صبور آنها است.
وی ادامه داد: آغاز این کار با ۷ میلیون متر مکعب 
گاز بود ولی تا ۵۰ میلیون متر مکعب گاز ادامه پیدا کرد. 
این کارها در شــرکت نفت، وزارت نفت  و مجموعه 
حوزه انرژی کشور با انگیزه دنبال می شود. امروز باید 

افتخار کنیم نه تنها به دست متخصصان ایرانی این کار 
انجام شده بلکه در این مجموعه جایی برای مستشاران 

خارجی دیگر نمی بینیم.
رئیس جمهور یادآور شــد: در آخرین ســفرم 
بــه  آفریقای جنوبی گفتند ۵ پالایشــگاه تولیدش به 
حداقل رســیده و نیاز به به روز شدن دارد و خواستند 
از متخصصــان ما این کمک به آنها شــود. آقای وزیر 
نفت در جلسات فشرده این سفر قبول کردند با صدور 
خدمات فنی مهندســی به آنان کمک کنند. عین این را 
در کشورهای دیگر منطقه و ونزوئلا دنبال می کنیم نه 
فقط ما مستشــار خارجی نداریم بلکه امروز ایران به 
عنوان کشوری توانمند می تواند این فناوری را منتقل 
کند و نه تنها خودمان از این علم برخوردار شده ایم بلکه 
می توانیم آن را به دیگر کشورها صادر کنیم. این تولید 

قدرت برای کشور می کند.
وی خاطرنشــان کرد: امروز نیروهای مسلح ما و 
توان نظامی ما ایجاد اقتدار و عزت کرده، تولید در کشور 
هم ایجاد قدرت می کند توانایی که کشــور امروز در 
حوزه انرژی از آن برخوردار است تولید قدرت می کند 
نباید در این حوزه عقب بمانیم این از افتخارات کشور 

است که با قوت دنبال می شود.
رئیس جمهور با اشاره به مشکلات منطقه عسلویه 
عنوان کرد: نســبت به این منطقه یک مساله آب شرب 
بود که مشــکلاتی دارد از استاندار می خواهم کار را به 
جد دنبال کنند مشکل آب شرب سریعا حل شود. مردم 
خوب و پر تلاش اینجا نباید گرفتار آب شرب باشند.

وی افزود: نکته دوم لنج داران و خواسته آنها برای 
اینکه اجناســی را از آن طرف به داخل ایران و منطقه 
بیاورند، است. زحمتی که می کشند برای آوردن لوازم 
و کالاها در عداد واردات مورد نیاز کشور تلقی شود. ما 
طرقــی برای واردات داریم یکی هوایی، یکی زمینی و 

یک طریق هم دریا است که کالای مورد نیاز وارد کشور 
شود نکته مورد نیاز مهم است این را هم وزارت صمت 
مسئولیت واردات و صادرات را دارد تا کالاهای مورد 
نیاز را اعلام کند که لنج داران هم درآمد داشته باشند و 
هم کالای مورد نیاز کشور را تامین کنند، ما هم مخالفتی 
نداریم به نظرم این هم خواسته درستی است که با قید 
کالای مورد نیاز کشور می تواند انجام شود تولید داخلی 
داریم اگر آنهــا را واردات کنیم به تولید داخلی ضربه 
می زنــد اما واردات کالای مورد نیاز گره ای از گره های 

مردم می گشاید.
رئیس جمهور خطاب به مســئولان عنوان کرد: 
آقایان محترم مدیر که در جلسه حضور دارید تکلیف 
ما در دولت و مجلس این اســت،  هرکســی در نظام 
حضــور دارد بدانید؛ همچنان که رهبر معظم فرمودند 
تکلیف ما کار جهادی اســت کــه باید صورت گیرد. 
دشمن نمی خواهد ما پیشرفت داشته باشیم، نمی خواهد 
ما نفت و گاز داشته باشیم، اینجا جنگ اراده ها است او 
اراده کرده اســت ما رشــد تولید نداشته باشیم و رشد 
اقتصادی نداشته باشیم و تورم داشته باشیم ما هم اراده 
کرده ایم که رشد تولید و اقتصادی داشته باشیم، امروز 

ما از رشد اقتصادی صفر گذشته ایم.
وی ادامه داد: جوانان کارهایی به دســت شــما 
صورت گرفته است. کسانی که فار یازده پارس جنوبی 
را رقم زدند نشــان دادند که گفتمان شــان با قبل فرق 
دارد. قبلا اینجوری بود اگر دیگران اخم می کردند کار 
را بر زمین می گذاشــتیم لبخند می زدند کار می کردیم 
مــا کاری به اخم و لبخند دیگران نداریم. گفتمان این 
دولت، گفتمان متمایزی است. این پروژه و طرح یک 
گفتمان متمایزی را نشــان می دهد. دو گفتمان متمایز 
وجود دارد یک گفتمان این اســت که ما نگاه کنیم به 
دســتان بیگانه توتال و شِل و گفتمان دیگری است که 
ما می توانیم و به دســت خودمان می توانیم کار بزرگی 
را رقم بزنیم. گفتمان ما گفتمان شهید سلیمانی است. 
گفتمان ما، گفتمان ما می توانیم به دست جوانان است 

و ما خدمت گذار ملت هستیم.
رئیسی اظهار داشت: من در نشست های بسیاری 
شرکت کردم. در نشست آفریقای جنوبی با ۱۲ هیات 
دیدار داشــتیم. مسئله مشترک بین آن ها این بود که ما 
ایــران را توانمند می دانیم. یــک بخش همین فار ۱۱ 
پارس جنوبی اســت و یک بخشش حضور شما مردم 
در راهپیمایــی روز قدس و ۲۲ بهمن بود این حضور 
متعلق به سپاه، بســیج و نیروهای امنیتی ماست. وی 
گفت: از نعمت هایی که باید درباره اش صحبت کنم، 
نعمت واحد است. دشمن تلاش کرد اختلاف افکنی 
کند. دشمن تلاش کرد با داعش و توهین به قرآن کریم 
اختلاف افکنی کند، دشــمن تلاش کرد با امپراطوری 
رسانه اختلاف افکنی کند این ها حلقه های یک زنجیر 
هستند. چه گروه های تکفیری و چه حکومت هایی که 
به دنبال عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی هستند 
حلقه های یک زنجیر هستند. هرکسی با قلم و قدمش در 
جهت جمهوری اسلامی حرکت کند، در جهت منافع 
کشور گام برداشته و هرکسی غیر از این گام بردارد، در 

جهت دشمن گام برداشته است.

رئیس جمهور گفت: در آخرین سفرم به  آفریقای جنوبی گفتند ۵ پالایشگاه تولیدش به حداقل رسیده و نیاز به به روز شدن دارد و خواستند از متخصصان ما 
این کمک به آنها شود. آقای وزیر نفت در جلسات فشرده این سفر قبول کردند با صدور خدمات فنی مهندسی به آنان کمک کنند. عین این را در کشورهای دیگر 

منطقه و ونزوئلا دنبال می کنیم نه فقط ما مستشار خارجی نداریم بلکه امروز ایران به عنوان کشوری توانمند می تواند این فناوری را منتقل کند 
و نه تنها خودمان از این علم برخوردار شده ایم بلکه می توانیم آن را به دیگر کشورها صادر کنیم.

 آغــاز این کار بــا ۷ میلیون متر مکعب گاز بود ولی تا ۵۰ میلیــون متر مکعب گاز ادامه 
پیــدا کرد. این کارها در شــرکت نفت، وزارت نفت  و مجموعه حوزه انرژی کشــور با 
انگیزه دنبال می شــود. امروز باید افتخار کنیم نه تنها به دست متخصصان ایرانی این 
کار انجام شــده بلکه در این مجموعه جایی برای مستشــاران خارجی دیگر نمی بینیم.

-رئیس  سیاســی  ســرویس 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
در مجلــس گفت: تعــداد نمایندگان 
مجلس برخــی از حوزه های انتخابیه 
عادلانه نیســت که در طــرح اصلاح 
حوزه های انتخابیه دنبال اصلاح و رفع 

این مشکل هستیم.
محمدصالــح جوکار با اشــاره 
به طــرح اصلاح جــدول حوزه های 
انتخابیه مجلس شورای اسلامی و تعداد 
نمایندگان آنها، اظهار داشت: این طرح 
در نوبت بررسی در صحن مجلس است و اگر زودتر بررسی و تعیین تکلیف شود، 
به انتخابات امســال مجلس می رسد. وی بیان کرد: بر اساس طرح اصلاح جدول 
حوزه های انتخابیه مجلس شورای اسلامی و تعداد نمایندگان آن ها، ۴۰ نماینده به 
تعداد نمایندگان مجلس شورای اسلامی اضافه خواهد شد. در واقع اگر این طرح 
در مجلس تصویب و از سوی شورای نگهبان تأیید شود، تعداد نمایندگان مجلس 
به ۳۳۰ نفر افزایش می یابد. رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس 
شورای اسلامی متذکر شد: بر اساس اصل ۶۴ قانون اساسی، پس از هر ده سال با در 
نظر گرفتن عوامل انسانی، سیاسی، جغرافیایی و نظایر آن ها باید حداکثر ۲۰ نماینده 
به تعداد نمایندگان اضافه شود که دو دوره است این اتفاق نیفتاده و بر این اساس 
الان باید ۴۰ نماینده به تعداد نمایندگان فعلی مجلس شورای اسلامی اضافه شود.

نماینده مردم یزد در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: طرح اصلاح جدول 
حوزه های انتخابیه مجلس شورای اسلامی و تعداد نمایندگان آنها چندین ماه در 
کارگروه های تخصصی کمیسیون و سپس در خود کمیسیون امور داخلی کشور 
و شوراها مورد بحث و بررسی دقیق قرار گرفت و در این جلسات، دولتمردان و 
کارشناسان ذیربط حضور داشتند و از نقطه نظرات آنان به خوبی استفاده شده است.
جوکار تاکید کرد: اعضای کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها مواردی 
مانند جمعیت، محرومیت، پراکندگی و مسائل امنیتی را در بررسی این طرح در نظر 
گرفتند و بر اســاس آن مشخص کردند که به هر استانی باید چند نماینده مجلس 
اضافه شود. تعداد نمایندگان مجلس برخی از حوزه های انتخابیه عادلانه نیست که 

باید اصلاح شود. 
وی با اشــاره به اینکه در حال حاضر استان های کشور و حوزه های انتخابیه 
درون استان ها نسبت به جمعیت خود سهم برابری از کرسی های مجلس ندارند، 
گفت: مصوبه کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها قطعاً می تواند منجر به ایجاد 
عدالت نســبی در حوزه بندی و تعداد نمایندگان اســتان های کشور و حوزه های 
انتخابیه شود. اگر کلیات این طرح رأی بیاورد، درباره جزئیات آن در صحن مجلس 

بحث و گفتگو می کنیم و اگر ایرادی هم داشته باشد، رفع خواهد شد.

سرویس سیاسی -ساماندهی وضعیت سهامداران شرکت هفت تپه در نشست 
کمیسیون شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا بررسی و بر تعامل سهامداران 
این شــرکت با شرکت ملی توسعه نیشــکر تأکید شد.یکصد و چهل و ششمین 
نشست کمیسیون شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا به ریاست دبیر شورا 
و با حضور مسئولان دستگاه های ذیربط با موضوع »ساماندهی وضعیت سهامداران 
شرکت هفت تپه« برگزار شد.در این نشست، مشکلات مربوط به واگذاری مستقیم 
سهام شرکت هفت تپه به دو بانک صادرات و ملی با توجه به زیان انباشته این شرکت 
مورد بررسی قرار گرفت و پیشنهاداتی برای مدیریت چالش های موجود و احیای 
شرکت مذکور مطرح شد. »محسن رضایی« دبیر شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
سران قوا در نهایت ضمن بررسی راهکارهای پیشنهادی، با اشاره به اینکه این شورا 
در مســائلی که در درون قوا قابل حل اســت ورود نمی کند، بر تعامل سهامداران 
شرکت هفت تپه و شرکت ملی توسعه نیشکر جهت پیگیری اقدامات لازم و ارسال 
گزارش پیشرفت کار به دبیرخانه شورا تأکید کرد.شرکت کشت و صنعت نیشکر 
هفت تپه به عنوان نخستین واحد نیشکری کشور در سال ۱۳۹۴ به بخش خصوصی 
واگذار شــد و از آن زمان این مجموعه صنعتی - کشــاورزی با بحران کارگری و 
تولیدی روبه رو شد. با صدور حکم دستگاه قضایی مالک خصوصی شرکت کشت 
و صنعت نیشکر هفت تپه خلع ید و این واحد تولیدی بار دیگر به دولت بازگردانده 
شــد و این شــرکت پرُ قدمت پس از تعمیر اساسی و بازسازی و نوسازی از سوی 

دولت سیزدهم، دوباره به چرخه تولید بازگشت.

سرویس سیاسی - وزیر آموزش 
و پــرورش بــا بیان این کــه موضوع 
مهاجــرت دلایل متعددی دارد، اظهار 
داشــت: باید بر مسئله هویت و حب 
به وطن کار شــود. رضامراد صحرایی 
دربــاره اینکه پــس از اعــلام نتایج 
کنکــور ویدئویی منتشــر که نفرات 
برتر اعلام کردنــد حتما به مهاجرت 
از خارج کشــور فکر می کنند که برای 
وضعیت آموزش و پرورش کشــور 
ناراحت کننده است و سوال اینجاست 

چه تدابیری باید اندیشــه شــود که افراد نخبه برای ماندن در کشور رغبت داشته 
باشند، گفت: موضوع مهاجرت دلایل متعددی دارد بالاخره آن کسی که رتبه برتر 
کنکور را آورده است یعنی این که خوب درس خوانده و مدرسه اش عموماً مدرسه 
خوبی بوده اســت و دلیل تصمیمش برای مهاجرت می تواند آموزش و پرورش 
لااقل نباشد و دلیلش چیزی دیگری است. باید بر مسئله هویت و حب به وطن 
کار شود و یکی از دلایل مهاجرت به اعتقاد من این است که اگرچه دوره دبیرستان 
فرصت تربیتی گوهرباری است اما به دلیل کنکور این مهم را از دست داده ایم. وی 
خاطرنشان کرد: یعنی دانش آموزان نمی آیند مدرسه که درس ها را دریافت کنند 
عموماً حتی از مدرسه بی نیاز می شوند و می خواهند کلاس کنکور بروند. یکی از 
دلایل ضریب تحصیل قطعی همین بود که دانش آموز به مدرسه بیاید. صحرایی 
تاکید کرد: هنگامی که دانش آموز به مدرســه می رود، در معرض تربیت و برنامه 
درسی ملی قرار می گیرد و همین این ها هستند که هویت، حب به وطن، عشق به 
سرزمین و خانواده را در وی تقویت می کند که ما این اهداف را دنبال کرده ایم اما 
برای موفقیت در این راه باید دســت به دست هم دهیم. وی در خصوص این که 
دانش آموزان ســرمایه های کشور هستند و برای آنان هزینه های مادی و معنوی 
پرداخت شده است، بیان کرد: فقط این نیست خیلی اتفافات دیگر هم هست، اگر 

رفتن یک فرد به قصد بازگشت نباشد، یک ثلمه است.

ســرویس سیاســی - رییس 
ســازمان حفاظت محیط زیســت با 
اشــاره به کاهش تراز آب دریای خزر 
گفت: هیچ کشوری مقصر کاهش تراز 
آب دریای خزر نیست.علی سلاجقه 
در نشست خبری که به مناسبت هفته 
دولت برگزار شــد، با اشاره به کاهش 
تراز دریای خزر گفت: دریای خزر هم 
از نظــر ارتفاعی و هم تراز آب در حال 
کاهش است و نتایج آخرین مطالعات 
انجام شده که نتیجه آن در مجله نیچر 

نیز چاپ شده نشان داد که وضعیت دریای خزر از نظر کاهش تراز و سطح، روند 
و نوسانات متعددی دارد.به گفته وی، با توجه به شرایط اقلیمی، تراز دریای خزر 
در مواردی کاهش داشته و در مواردی نیز افزایش و پیش روی داشته است. درحال 
حاضر  در دوره ای هستیم که دریا در حال کاهش ارتفاع است.  به عنوان مثال در 
این مجله مقاله ای درباره وضعیت آب رودخانه ولگا منتشرشده است. رودخانه 
ولگا تامین کننده ۸۰ درصد آب خزر است، اما ۶۰ درصد آب این رودخانه صرف 
کشاورزی و ۱۳ درصد آن در سدها استفاده می شود.وی با اشاره به نقش پنج کشور 
حاشیه خزر در وضعیت این دریاچه گفت:  همانطور که هر پنج کشور در مدیریت 
دریای خزر مشــارکت دارند، در کاهش آب آن نیز نقش دارند. می توان گفت که 
هیچ کشوری مقصر کاهش تراز آب دریای خزر نیست. کشورها در روال عادی 
در  آبخیــزداری، بهره برداری خود را انجــام می دهند اما تغییرات اقلیم، کاهش 
ورودی های حوضه آبخیز مخصوصا رودخانه ولگا و افزایش تبخیر باعث شده 
که دریای خزر در شرایطی به سر ببرد که ما کاهش تراز بستر را شاهدیم.سلاجقه 
به کنواسیون تهران در خصوص دریاچه خزر نیز اشاره کرد و گفت: در قالب این 
کنوانسیون نشست هایی در حال برگزاری است. کارگروه هایی علمی کنوانسیون 
نیز شکل گرفته است تا بتوان نسبت به مدیریت دریای خزر هم از نظر آب و هم 
آلاینده ها اقدام کرد. سلاجقه در ادامه درباره پروژه پتروشیمی میانکاله نیز گفت: 
این پروژه مجوز محیط زیستی ندار و ما مواد ۴ و ۵ مصوبه وزیران را برای ابطالش 

به دولت اعلام کردیم و انشالله در مسیر کار قرار دارد.

جوکار رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس:

تعداد نمایندگان مجلس برخی از 
حوزه های انتخابیه عادلانه نیست

بررسی ساماندهی سهامداران 
شرکت هفت تپه در کمیسیون 

شورای عالی سران قوا

وزیر آموزش و پرورش  :

مهاجرت دانش آموزان دلایل 
متعددی دارد

سلاجقه عنوان کرد:

کاهش تراز آب دریای خزر

 

سرویس سیاســی - معمولا 
در فاصله چنــد ماه مانده به انتخابات 
مجلس شــورای اســلامی، تیم های 
انتخاباتی در تهران و مراکز اســتان ها 
و شهرســتان ها، رفته رفتــه آرایش 
انتخاباتی به خود می گیرند و با توجه به 
گزینه هایی که برای حضور در کارزار 
انتخابات معرفی می کنند، امیدوارند تا 
بتوانند صندلی های بهارستان را به خود 
تخصیص دهد. هرچند خبر برگزاری 
انتخابات چند مــاه آینده و پیش ثبت 
نام ها نتوانســته در میــان عموم مردم 
تحرکات سیاســی و انتخاباتی ایجاد 
نماید اما بخشــي از فعالان سیاســی، 
همــواره امیــدوار به آینــده در حال 
برنامه ریزي هســتند.فاصله زماني تا 
انتخابــات مجلــس دوازدهم چندان 
طولاني نیســت و ممکن اســت در 
همین مدت چنــد ماهه، ائتلاف ها و 
ترکیب های جناحی به مانند گذشــته 
نباشد و شــاهد بروز و ظهور تشکل 
های جدیــدی باشــیم. در بحبوحه 
انتخابات مجلس یازدهم بود که طیفي 
از »اصولگرایان« با سازوکاري جدید 
تصمیم به ورود به انتخابات گرفتند و 
خروجي این تصمیم شوراي ائتلاف 

نیرو هاي انقلاب اسلامي بود.
اما »جبهه پایداري« نسبت به این 
ساز و کار انتقاداتی داشت اما سرانجام 
و در روزهای آخر به ارائه یک لیســت 
مشترک رضایت داد و این  لیست رأي 
آورد، ولــی این پایان اختلافات نبود و 
بــار دیگر بین همان ها که در لیســت 
بودند اختلاف بالا گرفت. از یک ســو 
»مصطفي میرســلیم« بر سر صندلي 

ریاست »محمدباقر با قالیباف« به جدال 
برخاست و البته در این جدال به پرونده 
اقتصادي قالیباف ورود کرد. پایداري ها 
هم که از ابتدا نسبت به سرلیست بودن 
قالیباف انتقاداتی داشــتند، در مجلس 
گاه و بیــگاه در موضوعات مختلف با 
طیف حامیان رییس مجلس به مشکل 
خوردنــد. در کنار احــزاب اصولگرا 
در چند هفته اخیــر تحرکاتی در بین 
اعتدالیون سیاســی ایران به چشــم 
می خــورد؛ از یک ســو طیف اطراف 
»حسن روحانی« که به حزب »اعتدال 
و توســعه« معروف هســتند در حال 
شــکل دادن تیم های انتخاباتی خود 
هســتند و در ســوی دیگر هم به نظر 
افرادی که در اطراف »علی لاریجانی« 
تجمــع کرده اند، بعد از شــوکی که با 
رد صلاحیت او در انتخابات ریاست 
جمهــوری ۱۴۰۰ به آن ها وارد شــد، 
حالا به  دنبال جبران مافات هســتند و 
بر اساس شنیده های موثق، این جریان 
سیاسی با دعوت گسترده از نمایندگان 
ادوار و حامیان خود خواسته اند که به 
طور گسترده در پیش ثبت نام ها باشند.

در این میان، هرچند بنا بر شــنیده ها، 
چهره های مطرح جناح »اصلاح طلبان« 
در پیش ثبت نام حضور نداشتند، برخی 
از  چهره های کمتر شــناخته شده این 
جریان به خصوص در شهرستان ها در 
این مرحله شرکت کرده اند و منتظرند 
ببینند در صورت تایید صلاحیت چه 
تحولاتی در واپسین روز ها رخ خواهد 
داد و بر آن اســاس لیســت مورد نظر 
خود را ارائه نمایند؛ اما با مرور برخی از 
گفت وگو های قعالان سیاسی می توان 

بــه شــناخت دقیق تــری از حضور 
جناح های سیاسی در مرحله پیش ثبت 

نام رسید.
شورای ائتلاف با برنامه و 

کارنامه می آید
امیرابراهیم رســولی شــورای 
ائتلاف اصولگرایــان درباره معیارها 
برای حضور افراد در لیســت شورای 
ائتــلاف بــرای انتخابــات یازدهم 
اسفندماه، اظهار داشت: کارگروه چهار 
نفره شــورای ائتلاف در حال مطالعه 
مدل انتخاباتی شوراست. این مدل های 
انتخابات هم با مطالعه تجربیات گذشته 
و هم با استفاده از کارشناسانی که کار 
انتخاباتی کرده اند، اســتفاده می کنیم. 
در این خصوص تاکنون چهار جلسه 
تشــکیل شده است. سعی می کنیم در 
مدل انتخاباتی اشکالات و اصلاحات 
قبلی را جبران کنیم تا شاخص مجلس 

قوی تری از مجلس یازدهم باشیم.
وی عنوان کرد: کارگروهی با نام 
ارزیابی و نظارت عملکرد نمایندگان 
در شــورای ائتلاف تشــکیل داده ایم 
که شــامل افراد حقیقــی و حقوقی 
اســت. شاید به نوعی اولین بار است، 
یــادم نمی آید در هیچ یک از جریان ها 
چنین اقدامی انجام شده باشد. مهمترین 
وظیفه این کارگروه این است که دقیق 
برای هر نماینده کارنامه ای از عملکرد 
او درست می کند. حدود ۲۱۰ کارنامه 
تهیه شــده که تقریباً مراحل جدی را 

پشت سر گذاشته است.
از  تــن   ۲۵ کواکبیــان: 
اصلاح طلبان مجلــس دهم در 

انتخابات نام نویسی کرده اند

کواکبیان دبیر کل حزب اصلاح 
طلب مردم ســالاری در گفت وگو با 
تســنیم، تاکید کرد، بهار فعالیت یک 
حــزب و جریان سیاســی، انتخابات 
اســت؛ ولی باید شــرایط شرکت در 
انتخابات نیز فراهم شــده باشد، برای 
همین بــرای شــرکت در انتخابات 
مجلــس نیز به تمــام اعضای حزب 
اعلام شــد، هر که شرایطش را دارد در 
این انتخابات شــرکت کند، در نهایت 
اگر مشــاهده شــد، این افراد از تمام 
خوان هــای احــراز صلاحیت عبور 
کردند و باقی ماندند شاید یک لیستی 
نیــز ارائه کنیم، اما امروز نمی توانم این 
موضوع را بیان کنم و باید منتظر زمان 
بعــد از تأیید صلاحیت ها باشــیم که 
ببینیم چند نفــر از این افراد می مانند؛ 
مثلًا امروز از اصلاح طلب های مجلس 
دهم که آمار گرفته ام، حدوداً ۲۵ نفر از 
این افراد در انتخابات ثبت نام کرده اند، 
یعنی اگر همین افراد تأیید صلاحیت 

شوند، می توان یک لیست ارائه کرد.
انتخابی  استراتژی  تبیین 

جبهه پایداری
مرتضی آقا تهرانی، دبیر کل جبهه 
پایــداری از برگزاری نشســت های 
انتخاباتی این حزب خبر می دهد و می 
گوید کمیته سیاسی حزب به سیاق سال 
های گذشته، هر هفته پیرامون انتخابات 
مجلس شــورای اسلامی جلسه دارد. 
نشست های بسیاری در زمینه انتخابات 
پیش روی مجلس، برای انتخاب افراد 
اصلــح توســط کمیته برگزار شــده 
است.دبیر کل جبهه پایداری در ادامه 
خاطرنشان کرد: ما در نهایت لیستی را 

تهیه کــرده و از بین افراد اصلح گزینه 
هــای نهایی را برای لیســت ۳۰ نفره 
تهران انتخاب می کنیم. این جبهه که به 
مانند انتخابات گذشته بر گزینه »اصلح« 
تاکید دارد، آن گونه که شنیده می شود، 
قطعا در ارائه لیســت مشترک با دیگر 
اصولگرایان اختلاف نظرهای جدی 
خواهد داشت و ممکن است همین امر 
موجب تشکیل ائتلاف های جدیدی 
در جناح اصولگرایان شود. همین چند 
هفته پیش بود که محمد رضا باهنر از 
اصولگرایان قدیمی از ســهم خواهی 
و شــرط گذاشتن جبهه پایداری برای 
دریافت نیمی از لیســت تهران برای 
ارائه لیســت مشترک خبر داده بود که 
البته رسولی، سخنگوی شورای ائتلاف 
اصولگرایان هم نسبت به این موضوع 
واکنش نشــان داد و گفت:ائتلاف زیر 
بار شرط نخواهد رفت؛ در کار جمعی 

شرط معنا ندارد.
چند مــاه پیش بــود که حزب 
دیگری با نامی طولانی تر تاسیس شد؛ 
»جمعیت اعتــلای نهاد های مردمی 
انقلاب اسلامی« تشــکیلاتی بود به 
رهبری »زهــره الهیان« که شــهردار 
تهــران، »علیرضا زاکانی«، ســخنران 
اصلی مراســم افتتاحیــه آن بود. در 
پوســتر هایی که در ابتدای تاسیس آن 
حزب منتشــر شــده بود، نام مهرداد 
بذرپاش هم به  عنوان یکی از سخنرانان 
افتتاحیه آمده بود، اما او در این مراسم 
حضور نیافت و نزدیکان او هم در این 
مراسم حضور نداشتند. از همان زمان 
می شد حدس زد که برخی از چهره ها 
به مانند بذرپاش دنبال ایجاد ساز و کار 

تازه هستند که خود را »شبکه راهبری 
یاران انقلاب اســلامی« که به اختصار 
شــریان نام دارد نامیده انــد.در میان 
اعضای شورای مرکزی این حزب هم، 
چند نام خاص دیده می شــود. یکی از 
این چهره ها، حمید رسایی است. حمید 
رسایی، از چهره های رادیکال مجلس 
نهم بود کــه در افکار عمومی نزدیک 
به جبهه پایداری تلقی می شود. با این 
حال حمید رســایی تا اینجا همیشه از 
کار حزبی گریزان بوده است. او اوایل 
ارتبــاط نزدیک تری با جبهه پایداری 
داشت، اما بعد از مدتی گفت به  خاطر 
اینکه پایداری او را محدود می کرده و 
او استقلال اش را از دست می داد، این 
تشکیلات را ترک کرده است.روزنامه 
»صبح نو« نزدیک بــه قالیباف با تیتر 
»وحدت با وحدت شکنان« به استقبال 
تاسیس این تشکل رفت. این روزنامه 
در گزارش خود نوشــته است: »مسلم 
اســت تأسیس »شــریان« را می توان 
حرکتی در جهت تضعیف شــورای 
ائتلاف نیروهای انقلاب اســلامی به  
عنوان نهاد ایجادکننده وحدت در سه 
انتخابــات اخیر دانســت؛ رویکردی 
که بر خلاف موضوعــات مطرح  در 
نشســت ۱۱ اســفند نه تنها موجب 
تقویت جریان انقلاب در مقطع فعلی 
و فعالیت سیاســی سازنده در تقابل با 
تهدیدهای بیرونی نخواهد شد، بلکه 
در جهــت وحدت شــکنی و ظهور 
اختلافات و تشتت آرا، بیش از هر چیز 
آینده فعالیت سیاسی شورای ائتلاف 
را زیر ســوال می برد. این که بذرپاش 
به عنوان فردی که در فرآیند شــورای 

ائتلاف ســهیم بوده اکنــون با افرادی 
چون رسایی ـ که همواره مخالف این 
شــورا بوده اند و فرآیند وحدت را زیر 
ســوال برده اند ـ هم نشین شده، باید 
ادامه دلخوری او از لیست شورای شهر 
شورای ائتلاف دانست؟«اما میثم نادی 
از اعضای شریان در توضیح چگونگی 
تشکیل شریان، نوشت: »از تیرماه ۱۴۰۰ 
به فکر راه اندازی تشکیلاتی ساختارمند 
افتادیــم و با ده ها نفــر از اهل دغدغه، 
نشست و برخاست داشتیم و مشغول 
تبادل فکر و تضارب آرا برای رسیدن 
به مفاهیم و رویکرد مشترک شدیم. تا 
قبل از مجمع، ۵۰ جلسه برگزار شد که 
ماحصل آن، مرامنامه و اساســنامه ای 
است که در دسترس عموم قرار دارد. از 
ابتدا تاکید داشتیم، نمی خواهیم حزب 
باشیم و در تلاشیم شبکه ای گفتمانی و 
البته جریان ساز و موثر - و نه منفعل و 
مقطعی - به راه بیفتد. شریان می خواهد 
به قدر بضاعتش، نخ تسبیح نیروهای 
انقلابی - علیرغم تنوع در سلیقه - باشد 
و البته مرزبندی های صریحی دارد که 
علاوه بر مرامنامه، در مواضع رسمی به 

مرور منتشر می شود.«
تلاش حداکثری قالیبافی ها

امــا در بین جناح های سیاســی 
باید فعال ترین افراد را رییس مجلس 
و حامیان وی دانســت که دقیقا ابتدای 
سال ۱۴۰۲ با تغییر رویکرد معطوف به 
انتخابات آخر سال، میدان دار خیلی از 
فعالیت های انتخاباتی با چاشنی حمله 
به دولت شدند، زیرا این طیف با انجام 
استیضاح یا تهدید به استیضاح وزرای 
دولت به دنبال انتقال این پیام به جامعه 
اســت که می توانند به عنوان نهاد ناظر 
بر دولت و قوه تقنینی بر بهبود شرایط 
کشــور به خصوص شرایط اقتصادی 
تاثیرگذار باشــند کــه البته در عمل تا 
بــه حال در این امــر و انتقال این پیام 
چنــدان موفق نبوده اند. آنچه در پایان 
مــی توان گفت، این که انتخابات آخر 
ســال تا این مرحله تحرکات زیادی را 
در بین فعالان سیاسی در امر نام نویسی 
به خصوص در بین جناح اصولگرایان 
ایجاد کرده و آمار ســه برابری ثبت نام 
نسبت به انتخابات گذشته هم تایید این 
سخن است که احتمالا با کاندیداها و 
جناح های و لیست های متعددی روبه 
رو باشیم که همین امر موجب تشدید 
رقابت و سخنان انتخاباتی در چندماه 

اخیر خواهد شد.

از تحرکات جریان های سیاسی برای انتخابات مجلس؛ چه خبر؟!


